

Perpinyà,
Diumenge 10 de gener 2015

La Iliçó de Catalunya

Els Sud-Catalans acaben de donar un exemple de democràcia; després de guanyar majoria el 27 de setembre passat, amb tres mesos de treball acarnissat, sense precipitació però sense pèrdua de temps, els partits independentistes, d'ideologia liberal, social-demòcrata , anti-capitalista, sota l'empenta del poble han aconseguit un acord de govern per aquesta part dels Països Catalans.

Ara els mateixos tornen per haver de donar un altre exemple; els partits independentistes, sota l'empenta del poble, hauran de dur a terme el full de ruta cap a la independència, únic camí per aconseguir el dret a la llibertat del poble d'escollar el seu futur.

Els Sud-Catalans volen aplicar la seva llei contra la pobresa energètica, volen aplicar la seva llei per la taxació dels profits financers, volen aplicar la seva llei per l'atenció mèdica, volen aplicar la seva llei per garantir pensions dignes als jubilats, volen aplicar la seva llei per desenvolupar la cultura, volen aplicar la seva llei per assegurar el futur de la llengua catalana; els Sud-Catalans volen un estat independent per poder escollir lliurament amb qui volen treballar econòmicament, políticament, culturalment, escollir amb qui volen participar a la construcció de la pau arreu del món.

Tot això, els Sud-Catalans ho volen sense que un estat espanyol reaccionari encara de cops disfressat de progressisme, els hi censura cada pas cap al ben estar i la llibertat.

Els Nord-Catalans, quan a l'exemple dels del Sud, començarem a prendre en mans el nostre destí?

La leçon de la Catalogne

Les catalans du sud viennent de nous donner une leçon de démocratie; après avoir obtenu la majorité le 27 Septembre dernier au Parlement catalan, après trois mois de travail intense, sans précipitations mais sans perte de temps, les partis indépendantistes, d'idéologie libérale, social-démocrate, et anti-capitaliste, soutenus et portés par la mobilisation du peuple catalan, sont parvenus à un accord de gouvernement sur ce territoire des Pays Catalans.

Des maintenant, ces mêmes partis, toujours soutenus par le peuple, affronte un nouveau défi exemplaire: développer et mener à bien la feuille de route vers l'indépendance, seule voie possible pour garantir le droit à la liberté des personnes de choisir leur avenir.

La Catalogne sud veut développer ses propres lois pour lutter contre la précarité énergétique, pour fiscaliser les bénéfices financiers, développer son système de santé, garantir des pensions décentes pour les retraités, développer sa culture et assurer l'avenir de la langue catalane; les Catalans du Sud veulent un État indépendant pour décider librement avec qui travailler et avec qui établir des relations sur le plan économique, politique, culturel, pour pouvoir décider avec qui contribuer à la construction de la paix dans le monde.

Les Catalans du sud ont choisi leur voie malgré les tentatives d'un État espagnol réactionnaire, parfois teinté de progressisme, qui censure chaque étape de cette marche vers la liberté.

Que feront les catalans du nord face à cet exemple, prendront-ils leur destin en main?

